
Zájmeno Will Sloveso v infinitivu

I / he / she / it / we / you / they will have / see / do

Will užíváme tehdy, když chceme říct, že si myslíme, že něco nějak bude, či
nebude, že se něco stane, či nestane. Myslíme si to, ale nemáme pro to žádný
důkaz. 
Často pak samotná věta začíná I think... anebo I don’t think... 

Will

Kladnou větu tvoříme tak, že za podmět dáme vždy will a pak vždy sloveso v
infinitivu:

A jelikož se zkracuje téměř vše, tak i „will“ se dá zkrátit. Tedy, pouze v hovorové
angličtině.

I will –> I’ll
you will –> you’ll
he will –> he’ll
she will –> she’ll
it will –> it’ll
we will –> we’ll
they will –> they’ll
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13. lekce

Modální sloveso will a vazba (be) going to slouží v angličtině k předpovídání
budoucnosti. 

 I think that this summer will be very hot.
Myslím si, že tohle léto bude velmi horké (je to můj názor, takto to já předpovídám, ale
[logicky] pro to nemám žádný důkaz).

I don’t think that they will have a baby soon.
Nemyslím si, že budou mít brzy dítě (opět platí, že to je můj názor, ale opět pro své
tvrzení nemám „nic v ruce“).

I think that she will come late again.
Myslím, že zase přijde pozdě (mám takový „pocit“).
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I vazba „(be) going to“ se používá pro předpovídání budoucnosti. Ovšem tentokrát
máme nějaký „důkaz“ pro své tvrzení. V současné chvíli existuje něco, co můj
předpoklad potvrzuje. 

Will Zájmeno Sloveso v infinitivu

Will I / he / she / it / we / you / they go / live / do?

U otázky nám zase stačí prohodit pouze první dva sloupečky – tedy začneme s
will, pak podmět a nakonec sloveso:

Příklady: Will you be there? – Budeš tam? 

Zájmeno Will Zápor Sloveso v infinitivu

I / he / she / it / we / you / they will not have / see / do

K vyjádření záporu nám pak stačí za „will“ dodat „not“, případně v hovorové
angličtině z „will not“ udělat zkrácený tvar – tedy „won’t“:

Příklady: I think she will not come tonight. – Myslím si, že dnes večer nepřijde. 

(Be) going to

Look at her big belly – she is going to have a baby!
Podívej se na to její velké břicho – bude mít dítě! (vidím její břicho, které nám zde slouží
jako důkaz toho, že bude mít dítě).

The sky is full of heavy clouds, it is going to snow.
Obloha je plná těžkých mraků, bude sněžit (vidím kupu velkých mraků na obloze, a z
toho vyvozuji, že bude sněžit – mám podklad pro své tvrzení).

Look at the guys! They are going to fall down!
Podívej se na ty borce! Oni spadnou! (vidíte dva chlápky, co se otáčí za krásnou
slečnou, kterou právě minuli, a tak se nedívají před sebe, kde je v zemi veliká díra...
Vidíte, že už už se blíží k té díře, a tak máte opět oporu pro své tvrzení).



36

Pilujeme angličtinu s Broňou – Budoucí časy

Kladnou větu tvoříme tak, že nejdříve je podmět, pak příslušný tvar slovíčka být
a poté je going to, následované vždy slovesem v infinitivu:

Ani zápor není žádná velká věda, prostě přidáme za sloveso „být“ zápor „not“.
V hovorové angličtině užíváme zkrácený tvar, tedy „aren’t“ či „isn’t“:

Při tvorbě otázky začneme slovesa „be“, poté umístíme podmět a dále zůstává
vše stejné (tedy máme going to a sloveso v infinitivu):

Zájmeno Sloveso BÝT Vazba going to Sloveso v infinitivu

I am going to meet / sleep / work

he / she / it is going to meet / sleep / work

we / you / they are going to meet / sleep / work

Zájmeno Sloveso BÝT Zápor Vazba going to Sloveso v infinitivu

I am not going to meet / sleep / work

he / she / it is not going to meet / sleep / work

we / you / they are not going to meet / sleep / work

Sloveso BÝT Zájmeno Vazba going to Sloveso v infinitivu

am I going to meet / sleep / work

is he / she / it going to meet / sleep / work

are we / you / they going to meet / sleep / work

Příklady: Are they going to meet Fred tomorrow? – Potkají zítra Freda?

Příklady: I am not going to work tomorrow – Zítra nejdu do práce. 
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Ukážeme si pár příkladů, kde bude vždy jedna s will a jedna s (be) going to, kde
bude vidět rozdíl v jejich užití.

I think it will rain.
= nemám pro to žádný důkaz, nevidím nic, co by to potvrzovalo, je to prostě jenom můj názor.

Look at the black clouds, it is going to rain.
= zde mám pro své tvrzení důkaz – vidím černé mraky na obloze, jsem si tedy mnohem jistější.

1)

2)

1)

2)

1)

2)

I am not sure, but I think that Liverpool will win the match on Sunday.
= nejsem si jistý, ale myslím si, že Liverpool ten zápas vyhraje.

It is 5:0 now, Liverpool is going to win the match. 
= Liverpool vede už 5:0, nyní již nemám jenom „svůj pocit“, ale také oporu pro své tvrzení (tedy
to, že vidím, že vede 5:0).

I think that Mary will have a baby soon.
= myslím si, že bude mít brzy dítě, nemám důkaz, ale řekl bych, že to tak bude...

Look at the big belly! Mary is going to have a baby! 
= vidím veliké (těhotenské) břicho, a tak mám „důkaz“ pro svoji předpověď.

Rozdíly

Vlastní poznámky:


